

CONTENTS 目次

《纺织导报》2015年 第1期 总854期

7 资讯·信息 News & Events

资讯·要闻 News & Events

- 10** 科技创新引领未来发展
——“EcoFRESH Yarn™技术及产业应用专题研讨会”在京顺利举行
王新力

行业观察 Industry Review

- 12** 发现与再造
——大变革时代下的产业升级
Discover & Restructure
- Industry Upgrading and Evolution in the Era of Great Change
孙瑞哲
- 22** 成本管理视角下的纺织服装企业战略转型研究
A Study on Strategic Transformation of Textile and Apparel Enterprises
from the Perspective of Cost Management
苏运柱 李淑珍
- 26** 国内废旧纺织品回收与再利用现状研究
An Investigation on Reclamation of Waste Textiles in China
黄美林 陈永生 梁月基

本期特稿 Special Feature

- 29** 世界纺织技术 回顾与展望
Progress of Textile Technology Review and Outlook

应用技术 Applied Technology

纤维技术 | Fiber Technology

- 45** 双组分并列复合纤维“哑铃型”结构的控制
Control of the Dumbbell Structure of Side-by-side Bicomponent Fiber
周静宜 张大省 王春梅
- 48** 壳聚糖静电纺纳米纤维的研究进展
Development of Chitosan Nanofiber Made by Electrospinning
王丹 单小红 郜建锐

纺纱技术 | Spinning Technology

- 52** 环锭细纱机的技术进步与创新
Technological Advancement and Innovation of Ring-spinning Machine
章友鹤 赵连英

染整技术 | Dyeing & Finishing Technology

- 58** 酸性染料可染改性聚酯纤维的染色研究
Study on the Dyeability of Acidic Dyes to the Modified Polyester Fiber
周丽娜 黄关葆
- 60** 几种散棉低温一浴练漂助剂的比较研究
Comparative Study of Low Temperature Auxiliaries for One Bath
Scouring and Bleaching of Loose Cotton
陈诚 贾丽霞 何鹰
- 64** THIES soft-TRD 系列染色机成功升级
Successful Upgrade of the soft-TRD Series by THIES

CONTENTS 目次

《纺织导报》2015年 第1期 总854期

www.texleader.com.cn

下期要目

- 聚酯链：原料、技术、应用与市场
- 涤 / 棉 / 竹原液着色仿毛面料风格评价
- 羊毛抗菌整理研究进展
- 面向先进制造的针织装备技术及发展趋势
- 经编提花 3D 文胸面料的设计与开发

产业用纺织品 | Technical Textiles

- 65** 高性能非织造布在面部防护过滤介质上的最新应用
Latest Application of High-performance Nonwovens to Facial Protective Filtration Media
芦长椿

服装技术 | Apparel Technology

- 70** 我国女性传统婚服的文脉与趋势
A Study on the Trends and Cultural Context of Chinese Female Traditional Wedding Dress
王革非 季 勇
- 72** 剪纸艺术在服装设计中的运用
The Application of Paper Cutting Art in Fashion Design from Cultural and Creative Perspective
卢 娜
- 75** 动漫人偶服饰的设计与制作研究
A Study on Designing and Manufacturing of Cosplay Costume
王京菊 车卫东

标准与测试 Test and Standard

- 78** 蚊帐网布物理性能研究及相关国内外标准解读
The Study on Physica-mechanical Properties of Mosquito Netting Based on Interpretation of Related Domestic and International Testing Standards
周立亚 方彬全 郭建生
- 81** 纺织品甲醛含量非破坏性检测方法研究
Study on Non-destructive Testing Methods of Formaldehyde Content in Textiles
宋新军 伏广伟 钱晓明, 等



市场营销 Marketing

- 84** 服装零售企业的 O2O 模式研究
Study on the Modes of Online to Offline for Clothing Retail Enterprises
管荣伟
- 88** 对首都部分高校在校大学生身体满意度的调查及启示
Investigation on the Body Satisfaction of College Students in Beijing and Its Inspiration for Market
郭平建 付业飞 卜 懂, 等

纺织科教 Textile Science & Education

- 91** “纺织之光”2014 年度中国纺织工业联合会科学技术进步一等奖获奖成果巡礼 (一)
A Visit to the 2014 Science & Technology Awards of CNTAC (I)
- 93** 纺织之光科技教育基金会教育奖获奖代表巡礼
——回访 1998 年钱之光奖学金获得者、现乌斯特技术 (苏州) 有限公司公司发展部经理刘智玉
Textile Vision Science & Education Fund Interviewed the Education Awards
— An Interview with Mrs. Liu Zhiyu, Manager of Corporate Development of Uster Technologies (Suzhou) Co.,Ltd.